



**DR. LATEFAH H. ALKANDERI**

Professor

lh.alkandari@paaet.edu.kw

**أ.د. لطيفة حسين الكندري**  
أستاذ

## Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2001. Her interest in Childhood and Social origins. Moreover, her reading focuses on reading and writing skills.

## السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2001. تتمثل اهتماماتها الرئيسية في مجال الطفولة والأصول الاجتماعية. تركز أطلاعاتها على مهارات القراءة والكتابة.

## Education

## المؤهلات العلمية

2001	Ph.D. in Education, University of Pennsylvania, USA.	2001	دكتوراه في أصول التربية من جامعة بنسلفانيا -الولايات المتحدة الأمريكية.
1994	Master's degree in Foundations of Education, University of Pittsburgh, USA.	1994	ماجستير في التربية من جامعة بتسبرغ -الولايات المتحدة الأمريكية.
1992	Bachelor's degree in Education- Arabic language - College of Basic Education- PAAET.	1992	بكالوريوس تربية- تخصص لغة عربية – كلية التربية الأساسية- الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.

## Work Experience

## الخبرات الوظيفية

• 2019	Assistant Dean for Academic Affairs at the College of Basic Education.	• 2019	العميدة المساعدة للشئون الأكاديمية في كلية التربية الأساسية.
• 2018	Educational consultant at the World Child Protection Organization - Belgium.	• 2018	مستشارة تربوية في المنظمة العالمية لحماية الطفل - بلجيكا.
• 2016	Weekly writer in Al-Qabas newspaper.	• 2016	كاتبة أسبوعية في جريدة القبس.
• 2016	Assistant Dean for Student Affairs - College of Basic Education.	• 2016	مساعد عميد للشئون الطلابية - كلية التربية الأساسية.
• 2016	Member of the Teacher Professional Development Committee - Ministry of Education - National Council for Education Development.	• 2016	عضوة في لجنة التنمية المهنية للمعلم - وزارة التربية-المجلس الوطني لتطوير التعليم.
• 2016	Arbitrators in the Arabian Gulf Message magazine.	• 2016	ضمن قائمة المحكمين في مجلة رسالة الخليج العربي.
• 2012	Chairman of the Promotions Committee, Department of Educational Assets and Administration.	• 2012	رئيس لجنة الترقيات بقسم الأصول والإدارة التربوية.
• 2011	Obtaining a professorship.	• 2011	الحصول على درجة الأستاذية.
• 2010	Education Expert at the United Nations Development Program	• 2010	خبيرة تربية في برنامج الأمم الإنمائي التابع لهيئة الأمم المتحدة.
		• 2008	حاصلة على جائزة الدولة التشجيعية في مجال التربية.
		• 2008	حاصلة على المرتبة الأولى في جائزة الأم المثالية للأسرة المتميزة.

(UNDP).

- 2008 The State Incentive Award in the field of Education.
- 2008 First place in the Ideal Mother Award for an Outstanding Family.
- 2006 Head of the "Development Dialogue Team" in the Social Development Office of the Emiri Diwan.
- 2004 Won the His Highness Sheikh Salem Al-Ali Informatics Award for the personal website.
- 2003 Consultant and Director at the Regional Center for Childhood and Motherhood.

- 2006 رئيس "فريق الحوار التنموي" في مكتب الإنماء الاجتماعي التابع للديوان الأميري.
- 2004 حصل موقعها على شبكة الإنترنت على جائزة سمو الشيخ سالم العلي للمعلوماتية.
- 2003 مستشارة ومديرة في المركز الإقليمي للطفولة والأمومة.

## Conferences and Courses

## المؤتمرات والدورات التدريبية

- June, 2020, Participation in the Gulf Scientific Forum for the Corona Pandemic (Covid-19) from a legal, psychological and educational perspective. Paper titled: Family education and its role in dealing with the Corona pandemic: an original vision.
- Feb, 2019, Member of the Higher Organizing Committee of the Child Social, Psychological and Educational Protection Conference, as part of the activities of the World Child Protection Organization in cooperation with PAAET.
- Oct, 2018, the Regional Forum on Including Citizenship Education and Common Universal Values in the Teacher Education Program in the Arab World - under the supervision of UNESCO and Qaboos University.

- يونيو، 2020، المشاركة في الملتقى العلمي الخليجي لجائحة كورونا (كوفيد-19) من منظور شرعي ونفسي وتربوي. بورقة تحت عنوان: التربية الأسرية ودورها في التعامل مع جائحة كورونا: رؤية تأصيلية.
- فبراير، 2019، عضو اللجنة المنظمة العليا لمؤتمر الحماية الاجتماعية والنفسية والتربوية للطفل وذلك ضمن فعاليات المنظمة العالمية لحماية الطفل بالتعاون مع الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب.
- أكتوبر، 2018، المنتدى الاقليمي حول تضمين / ادماج التربية على المواطنة والقيم العالمية المشتركة في برنامج إعداد المعلمين في الوطن العربي- بإشراف اليونسكو وجامعة قابوس .

- 2017, Participation in the “Experts Consultative Forum Workshop on Adapting Evidence on Countering Extremism”, an expert meeting organized by the UNESCO Office in Beirut and the King Abdulaziz Center for National Dialogue - Riyadh.
- 2012, attending the international conference on the educational experience of Reggio Emilia for pre-school and kindergarten children, which was organized by the Kuwait Association for the Advancement of Arab Childhood.
- Sept, 2010, attending the activities of the World Conference on Early Childhood Care and Education under the title (World Conference on Early Childhood Care and Education) - Moscow.
- May, 2008, Chair of the Preparatory Committee for the Regional Conference: “Towards a Unified Child Law to Protect the Arab Child” - under the auspices of the Regional Centre for Childhood and Motherhood.
- Sept, 2008, Attending a conference entitled: The International Academy on “Critical Thinking - Oxford 2008” - UK.
- May, 2007, Presidency of the Conference on Women and Excellence: Education, Awareness and Preparation - Regional Centre for Childhood and Motherhood.
- Sept, 2004, Member of the Preparatory Committee and Rapporteur of the Regional Workshop on Teaching Life Skills in Combating HIV/AIDS - Kuwait.

- 2017، المشاركة في “ورشة ملقنى الخبراء الاستشاري لتكييف الأدلة حول مواجهة التطرف” وهو اجتماع خبراء نظمه كل من مكتب اليونسكو في بيروت، ومركز الملك عبد العزيز للحوار الوطني - الرياض.
- 2012، حضور المؤتمر الدولي الخاص بتجربة ريجيو ايميليا التربوية لأطفال الحضانة ومرحلة رياض الاطفال الذي نظمته الجمعية الكويتية لتقدم الطفولة العربية.
- سبتمبر، 2010، حضور فعاليات المؤتمر العالمي حول العناية بالتربية في مرحلة الطفولة المبكرة تحت عنوان “المؤتمر العالمي لرعاية الطفولة المبكرة والتعليم” - موسكو.
- مايو، 2008، رئيسة اللجنة التحضيرية للمؤتمر الإقليمي: “نحو قانون موحد للطفل لحماية الطفل العربي” - تحت رعاية المركز الإقليمي للطفولة والأمومة.
- سبتمبر، 2008، حضور مؤتمر بعنوان “الأكاديمية الدولية في التفكير النقدي” - المملكة المتحدة.
- مايو، 2007، رئاسة مؤتمر المرأة والتفوق: تثقيف وتوعية وتهيئة - المركز الإقليمي للطفولة والأمومة.
- سبتمبر، 2004، عضو في اللجنة التحضيرية ومقرر لورشة العمل الإقليمية حول تعليم مهارات الحياة في مجال مكافحة فيروس نقص المناعة البشري الإيدز - الكويت.

- Sept, 2006, attending the meetings of the Fifth Conference of Arab Ministers of Education (Early Education in a Changing World) - Cairo.
- Sept, 2004, Member of the Preparatory Committee for a regional workshop for experts in the field of early childhood held by the Islamic Educational, Scientific and Cultural Organization in cooperation with the World Islamic Call Society in coordination with the Kuwaiti National Committee for UNESCO - Kuwait.

- سبتمبر، 2006، حضور اجتماعات المؤتمر الخامس لوزراء التربية والتعليم العرب (التربية المبكرة في عالم متغير) - القاهرة.
- سبتمبر، 2004، عضو في اللجنة التحضيرية لورشة عمل إقليمية للخبراء المختصين في مجال الطفولة المبكرة التي عقدتها المنظمة الإسلامية للتربية والعلوم والثقافة بالتعاون مع جمعية الدعوة الإسلامية العالمية بالتنسيق مع اللجنة الوطنية الكويتية لليونسكو- الكويت.

## Publications

## الإصدارات العلمية

### PhD Dissertation

Exploring Education in Islam: Alghazali Model of the Master-Pupil Relationship Applied to Educational Relationships within the Islamic family - University of Pennsylvania - USA.

### رسالة دكتوراه

استكشاف التربية في الإسلام: نموذج الغزالي لعلاقة العالم بالمتعلم وتطبيقها في محيط الأسرة- جامعة بنسلفانيا – الولايات المتحدة الأمريكية.

### Books & Book Chapters

- Encourage Reading
- Educational Lights on Early Childhood in the State of Kuwait
- Towards Building a National Identity for Young People
- Disciplining a Child with Kindness, Not Violence
- Contributions of the Able Educator, Prof. Dr. Fawzia Al-Abdul-Ghafoor
- Educational Research Exhibition
- The Development of Educational Thought: Philosophical Approaches
- Our Educational Heritage
- Commentary on the Origins of Education
- Educational Research Methods

### كتب وفصول في كتاب

- تشجيع القراءة.
- أضواء تربوية على الطفولة المبكرة في دولة الكويت.
- نحو بناء الهوية الوطنية للناشئة.
- تأديب الطفل باللطف لا بالعنف.
- اسهامات المربية القديرة أ.د فوزية العبدالغفور.
- معرض البحث التربوي.
- تطور الفكر التربوي: مقاربات فلسفية.
- تراثنا التربوي.
- تعليقة أصول التربية.
- مناهج البحث التربوي.

### مقالات علمية

- ركائز التعامل المتزن مع شبكات التواصل الاجتماعي لدى الفتيات الجامعيات في المجتمع الكويتي: دراسة ميدانية تأصيلية.
- الدروس الخصوصية بالمرحلة الثانوية بدولة الكويت: الواقع والأسباب والعلاج.
- صورة المرأة في كتب العلوم والرياضيات في المرحلة المتوسطة بدولة الكويت.
- التعليم والبيئة من منظور الغزالي. في مستقبل التعليم العربي. عدد (33) المجلد: 10. مصر.
- الفكر التربوي عند ابن طفيل.
- الفلسفة التربوية عند هورد غاردنر وسبل الافادة منها عربيا.
- الفكر التربوي عند معلم الكويت الأول الشيخ يوسف القناعي.
- تطبيق مبادئ الغزالي من التبر المسبوك في نصيحة الملوك على السياسة التعليمية والقيادة المعاصرة. مجلة العلوم التربوية (2004). جامعة القاهرة.
- الغزالي في تعليم المرأة: تحقيق في نظرية الصراع، النظرية الوظيفية، ونظرية المؤسسة. في الدراسات التربوية والاجتماعية. (أبريل 2004). الرقم: 2. المجلد: 10. مصر: جامعة حلوان.
- التعليم والبيئة من منظور الغزالي. (أبريل 2004). العدد: 33. المجلد: 10. مصر: مجلة البحوث الاستراتيجية والابتكارية في التعليم العربي والتنمية البشرية.
- وأخرى.

### • Raising Children Series

### Articles

- The Pillars of a Balanced Interaction with Social Media Platforms for University Female Students in Kuwaiti Society: An Ingrained Field Study.
- Private Lessons in Secondary School in the State of Kuwait: Reality, Causes and Treatment.
- The Image of Women in Science and Mathematics Books at the Intermediate Stage in the State of Kuwait.
- Education and Ecology from Al-Ghazaly's Perspectives. In Future of the Arab Education. Number (33) Vol: 10. Egypt .
- The Educational thought of Ibn Tufail.
- Howard Gardner's Educational Philosophy and Ways to Benefit from it in the Arab world.
- The Educational thought of Kuwait's First Teacher, Sheikh Yusuf Al-Qana'i.
- Application of Al-Ghazali's Principles from *Al-Tibr Al-Masbuk Fi Nasihat Al-Muluk* [Ingots of Gold for the Advice of Kings] to Contemporary Educational Policy and Leadership. Journal of Educational Science (2004). Cairo University.
- Al-Gazali on the Education of Women: An Investigation in Terms of Conflict Theory ,Functional theory ,and Institution Theory. In Educational and Social Studies. (Apr. 2004). No: 2. Vol: 10. Egypt: Helwan University.

- Education and Ecology from Al-Ghazaly's Perspectives. (Apr. 2004). No: 33. Vol: 10. Egypt: Journal of Strategic & Innovative Research in Arab Education & Human Development.